

**EVIDENCE***(Recorded by Electronic Apparatus)*

Tuesday, October 15, 1974

• 1538

*[Texte]*

**The Chairman:** Gentlemen, I am informed that we have a quorum.

We have the presentation of the first report of the Subcommittee on Agenda and Procedure.

*(See Minutes of Proceedings)*

Is it accepted?

• 1540

**Some hon. Members:** Agreed.

**The Chairman:** Our order of reference is:

That Votes 1, 5, 10, 15, 20, 25, 30, 35 and 40 (relating to the Department of Agriculture; Vote 45 relating to the Canadian Dairy Commission; Votes 50 and 55 relating to the Canadian Livestock Feed Board; Vote 60 relating to the Farm Credit Corporation, for the fiscal year ending March 31, 1975, be referred to the Standing Committee on Agriculture.

At this moment, I would like to introduce the Honourable Eugene Whelan, Minister of Agriculture, as well as the Deputy Minister, Mr. Williams, and Mr. Costley, the Director of Financial Administration.

Mr. Minister do you have an opening statement?

**Hon. E. F. Whelan (Minister of Agriculture):** Yes, I do, Mr. Chairman. Just a very short one.

Mr. Chairman and members of the Committee, many events have taken place since I appeared before this Committee last April to discuss the estimates and I would like briefly to outline a few major developments.

The world continues to experience a shortage of some of the major crops, mainly the cereal crops such as corn, sorghum and barley, and food crops such as wheat and rice. This shortage which we had hoped would have been remedied in part at least by this year's harvest, has been compounded by climate conditions throughout the cropping season.

This has placed pressure on Canadian supplies and prices, and a combination of a late, wet spring, a dry summer, and early fall frosts have kept Canadian production below the hopes of our farmers and, I am sure, of many other people in our society as well.

As a result, all sectors of agriculture which depend on these crops are being influenced by rapidly rising costs of production, compared with prices for their products that have not kept in line with costs.

To meet this situation, my department has taken the following action:

The support program for industrial milk shippers was increased effective June 1. The increased support is a combination of higher support prices for milk products and increased direct subsidy payments to producers. Work continues towards the development of a long-term dairy policy.

**TÉMOIGNAGES***(Enregistrement électronique)*

Le mardi 15 octobre 1974

*[Interprétation]*

**Le président:** Messieurs, on m'informe que nous avons quorum.

Nous devons faire la présentation du premier rapport du sous-comité du programme et de la procédure.

*(Voir les procès-verbaux)*

Est-ce que vous l'acceptez?

**Des voix:** D'accord.

**Le président:** Notre ordre de renvoi est le suivant:

Que les crédits 1, 5, 10, 15, 20, 25, L30, 35 et 40 relatifs au ministère de l'Agriculture; le crédit 45 relatif à la Commission canadienne du lait; les crédits 50 et 55 relatifs à l'Office canadien des provendes; le crédit 60 relatif à la Société du crédit agricole pour l'année financière expirant le 31 mars 1975 soient référés au Comité directeur de l'agriculture.

J'aimerais maintenant présenter l'honorable Eugène Whelan, ministre de l'Agriculture, ainsi que son sous-ministre, M. Williams, et M. Costley, directeur de l'administration financière.

Monsieur le ministre, avez-vous une déclaration d'ouverture à faire?

**L'honorable E. F. Whelan (ministre de l'Agriculture):** Oui, monsieur le président. Je serai bref.

Monsieur le président et messieurs les membres du Comité, de nombreux événements se sont produits depuis ma dernière présence pour discuter de questions budgétaires avec ce comité, en avril dernier. Permettez-moi donc de les esquisser brièvement.

Le monde continue à souffrir d'une pénurie de certains des principaux produits agricoles, surtout de céréales fourragères comme le maïs, le sorgho et l'orge et de céréales alimentaires comme le blé et le riz. Cette pénurie à laquelle nous espérons remédier au moins partiellement avec la récolte de cette année s'est aggravée à cause des conditions climatiques que nous avons subies durant toute la saison de culture.

Il en est résulté des pressions sur les approvisionnements et les prix canadiens. En outre, un printemps tardif et humide, un été sec et des gelées d'automne prématurées ont réduit la production canadienne en deçà des espoirs de nos agriculteurs et d'autres membres de votre société.

Tous les secteurs agricoles qui dépendent de ces cultures se trouvent donc à subir le contrecoup de coûts de production s'élevant rapidement tandis que le prix de leurs produits ne monte pas à un niveau proportionnel à celui de ces coûts.

Mon ministère est intervenu comme suit pour pallier à cette situation:

Le programme de soutien des prix aux expéditeurs de lait de transformation a été augmenté à partir du premier juin. Cette aide accrue prends la forme de prix de soutien plus élevés pour les produits du lait et le paiement de subventions directes plus considérables aux producteurs. Nous continuons à élaborer une politique agricole à long terme.